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Elva Tarbijate Ühis-
tus on toidukaupade 
müük eelneva aasta-
ga võrreldes jäänud 
praktiliselt samale 
tasemele, küll aga on 
vähem müüdud töös-
tuskaupu.

Mare Nõmmik

Elva Tarbijate Ühis-
tu juhatuse esimees Han-
do Ivask tõdes, et aasta on 
alanud raskele ajale ootus-
päraselt.

“Tahaksime lõpetada 
aasta vähemalt nulli, mitte 
miinusega,” märkis Ivask. 
“Ega meie eemärgiks po-
legi kasumi teenimine, ka-
sum on vaid vahend meie 
poolt pakutava teenuse 
arendamiseks.”

Ivask tunnistas, et võr-
relduna 2008. aasta jaa-
nuariga on tõsisema hoo-
bi saanud just tööstuskau-
pade müük. Kuna tööstus-
kaupade müük moodustab 
kogu jaemüügist 7 protsen-
ti, siis ei mõjuta see nii olu-
liselt kogu ettevõtte töötu-
lemust. Tingituna eelkõi-
ge parematest hindadest 
on toidukaupade müük jää-
nud praktiliselt samale ta-
semele.

Ivaski sõnul võtab tema 
majanduslangust kui uut 
kogemust, sest majandus-
elus on olnud ikka nii tõu-
su- kui ja mõõnaperioode. 
Vältimaks negatiivseid ül-
latusi on ettevõte püüdnud 
majanduselus toimuvat et-
te näha ja kulusid kontrolli 
all hoida, ka vahepealsest 
suurest majandusedust ei 
ole eufooriasse satutud.

“Oleme mõõdukaid ris-
ke võttev, arenev, kuid fi-
nantsiliselt tugev ettevõ-
te, mille arengut hoiab ta-
sakaalus pikaajaliselt koos 
töötanud meeskond,” kin-
nitas Ivask.

Ettevõttel pole olnud va-
jadust ka tegevuse ümber-
profileerimiseks ega mär-
kimisväärseteks koonda-
misteks. Mõnel juhul pole 
olnud vajadust tähtajalist 
töölepingut pikendada.

Säästukaart ja 
soodushinnad

Konsumi kauplust kü-
lastava kliendi tähelepa-
nu köidab eelkõige Väikese 
Taksi soodusmüügi kam-
paania, ent müügisaalis 
hakkab silma palju teisigi 
soodushindadele viitavaid 
hinnasilte.

Turundusjuhi Külliki 

Kulli sõnul on püsisoodus-
hindu ja soodusmüügi kam-
paaniaid plaanitud üsna 
arvukalt ka edaspidiseks, 
kahenädalasi erikampaa-
niaid jagub tänavu kogu-
ni seitsmele kuule. Lisaks 
sellele kehtivad Konsumis 
igakuised soodushinnad 
säästukaardi omanikele. 
Tarbijatel tasuks veel jäl-
gida Konsumis igal nädalal 
neljapäevast pühapäeva-
ni toimuvat ühe tööstus- ja 
kolme toidukauba kuni 50 
protsendilise allahindluse-
ga eripakkumist.

Alates jaanuarist on lan-
genud Konsumi toiduaine-
te hinnad. Piimatoodetel 
keskmiselt 10 ning osade 
lihatoodete hinnad kesk-
miselt 12 protsenti.

“Väga paljud hinnasoo-
dustused on tulnud meie 
enda taskust, seega tuleb 
pidada tulemuslikke läbi-
rääkimisi tootjate ja hanki-
jatega. Rõhu asetaksin siin-
juures paremate hindade 
saamisele ja paremate kau-
pade sisseostukanalite leid-
misele,” selgitas Ivask.

4. kuni 15. veebruari-

ni toimuv Väikese Tak-
si päevade kampaania on 
Konsumi klientide hulgas 
tekitanud vastakaid arva-
musi, leidub neid, kes pea-
vad kampaaniat vaid kaup-
luse reklaamiks ja hinna-
alandust liiga väikseks. 
Kuigi arvatakse, et paa-
ri kroonise hinnaalanduse 
tõttu siia tulla ei tasu, osa-
letakse kampaanias siiski 
aktiivselt kasvõi uudishi-
must ja paljud ei lahku siit 
ostu sooritamata.

Hinnapoliitika eeldab 
ka konkurentidel silma 

peal hoidmist. Ivaski sõnul 
jälgivad nad iga päev, mis 
toimub konkurentide Sääs-
tumarketi, A-Marketi ja sa-
muti Tartu kaupluste hin-
dadega.

Toimetus tundis ka huvi, 
mida on keerulises majan-
dusolukorras ette võtnud 
RR Lektusele kuuluv kaup-
lus A-Market. Tegevjuht Ai-
li Umblia vastas, et keeru-
lise majandusliku olukorra 
tõttu ei soovi nad olukorra 
paremaks juhtimiseks võe-
tud meetmeid avalikusta-
da.
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Elva linna aukodanik 
on kogu elu tegelnud 
kodaniku kaitsega. Lk 3

Elva gümnaasiumi 
kergejõustiklased juhivad 
võistlussarja. Lk 4

Riik ei suuda 
tervisespordikeskust 
enam rahastada. Lk 2

Rõngu vald 
ostis uue bussi

Rõngu vald soetas 
uue autobussi Mercedes 
Benz 515 CDI Sprinter 
2,2, mille hinnaks koos 
käibemaksuga kujunes 
1 119 348 krooni. Bus-
si eest maksab vald iga 
kuu umbes 18 958 kroo-
ni (sõltuvalt euriborist) 
kapitalirenti, mis si-
saldab liisingumakset, 
korralist hooldust ku-
ni 300 000 km läbimi-
seni ja kaskokindlus-
tust. Buss on 19 kohali-
ne ja hakkab teeninda-
ma Rõngu valla elanik-
ke, kooliõpilasi ja laste-
aia lapsi.

“Bussi saab tellida 
ka Rõngu valla elani-
ke ühissõitudeks,” ütles 
Rõngu vallavalitsuse 
ehitus- ja majandustee-
nistuse juhataja Tarmo 
Ruder. “Ühed populaar-
seimad sõidud on teat-
rikülastused. Tellimise 
soovi saab registreerida 
valla kantseleis.”

Rõngu elanikke 
kümme aastat ilma eri-
liste remontideta tee-
nindanud buss oli sa-
muti 19-kohaline Mer-
cedes Benz, mis nüüd 
ilmselt maha müüakse. 
Uus buss on ametnike 
hinnangul mugavam ja 
tunduvalt turvalisem. 

EPP

HINNAD ALL Konsumil jagub sooduskampaaniaid seitsmeks kuuks

Liina Toomla ei tulnud Väikese Taksi kampaaniale niisama uudistama. Tema teadis juba varem, millise konkreetse 
ja hea hinnaga pakutava asja ta siit ostab. Foto: Mare Nõmmik

Elva laululapsed 
Saaremaal

Möödunud nädala-
vahetusel Saaremaa 
Ühisgümnaasiumis toi-
munud XIII üleriigili-
sel solistide ja duettide 
konkursil osales ka viis 
Elva laulustuudio laulu-
last. Elise Ustav pälvis 
oma vanuseklassis (5.-
6. klass) esikoha, Eliise 
Berta Tarto samas va-
nuseklassis VI koha.

Mari-Liis Kaldvee 
võitis eripreemia kui 
“kenasti silma ja kõr-
va jäänud tütarlaps”. 
Grand Prix võitis Kris-
tel Aaslaid KG Huvikoo-
list INSPIRA.

Elva Sinilinnu lau-
lustuudio laululapsi ju-
hendavad Livia Kuusk-
vere ja Piret Laikre. 

EPP
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Tartumaa tervise-
spordikeskuse direk-
tor Karl Kontor kee-
dab nüüd hommiku-
poolikuti külastajate-
le teed ja kohvi, sest 
keskus töötab rangel 
säästurežiimil.

Sirje Veldi

Kui algasid ulatuslikud 
eelarvekärped, sai seni kul-
tuuriministeeriumi rahas-
tatavast keskusest äkitselt 
siseministeeriumi haldus-
alasse kuuluv riigiasutus 
ning see viis tervisespordi-
keskuse eelarvest 1,3 mil-
jonit. Aasta alguses teatas 
valitsus, et Tartumaa ter-
visespordikeskus likvidee-
ritakse.

“Kui on tehtud likvidee-
rimisotsus, siis peaks ole-
ma selge ka, kellele varad 
üle anda ja mis vormis,” üt-
les Kontor. “Kevadeni po-
le ehk paanikaks põhjust, 
aga tahaks omanikult suu-
remat otsustusjulgust. Ra-
ha äravõtmine käis kihku-
kähku. 150 000 jäi alles, 
seda ei osatud vist kuhugi 
panna.”

“Kõige hullem on see, 
kui vahepeal peaks päris 
kinni panema, katsu siis 
uuesti päris nullist alusta-
da.”

Tervisespordikeskuse 
palgal on 15 inimest. Kon-
tori sõnul pole kedagi veel 
koondatud. “Praegu töö-
tame selle nimel, et peaks 
aprillikuuni vastu, siis lä-
heb keskuse kasutus tihe-
damaks. Tegime graafikud 
niiviisi, et päeval oleme bü-
rootöötajatega letis ja ad-
ministraatorid on õhtul. Ka 
koristajate ja kütjate graa-
fik läheb hõredamaks.”

Raha teiste taskusse
Kui kultuuriminister 

Laine Jänes leidis, et ei pea 

rahastama teise ministee-
riumi allasutust, siis ometi 
ei hoitud raha kokku, vaid 
jagati lihtsalt teistele asu-
tustele – miljoni sai Kivi-
õli seikluspark ja 300 000 
Laiuse seltsimaja. Kiviõli 
projekt hetkel seisab, sest 
linnavalitsus ei kinnitanud 
detailplaneeringut.

“Projekt tegelikult sei-
sab, aga riik andis juba ra-
ha,” räägib Kontor. “Seni 
oleks võinud ju lasta meil 
seda raha kasutada, kuni 
nad seal Kiviõlis oma ar-
veid klaarivad. Aga kes siis 
ikka oma viga tunnistab.”

Kontori sõnul andis riik 
2006. aastal ka tervise-
spordikeskusele europro-
jektide kaasfinantseerin-
guks 3 miljonit krooni.

“Tollal aga ei olnud pro-
jekteerimine abikõlbulik 
tegevus, ning kuna neid ra-
hasid poleks saanud niikui-
nii projekti lülitada, leppi-
sime tolleaegse kultuurimi-
nistri Palmaruga kokku, et 
teeme sellega ära vajalikud 
projekteerimised,” meenu-
tab Kontor. “Ja kui aasta sai 
läbi ning kolmest miljonist 
oli alles paarkümmend tu-
hat, ärkas rahandusminis-
teerium ja nõudis meilt sel-
le raha kohta aru. No aga 
minister ise lubas.”

Nüüd on vajalikud pro-
jektid valmis, kuid puu-
dub omanik, kes projek-
tid esitaks ja asuks kes-
kust arendama. Sihtasu-
tuse moodustamisest riigi 
initsiatiivil pole asja saa-
nud ja nüüd pakutakse se-
da omavalitsustele. Kontori 
sõnul on riigile jäänud veel 
vaid Jõulumäe ja Tehvandi 
spordikeskused.

“Tehvandi sihtasutuse 
riigipoolne asutaja kultuu-
riministeerium, kelle amet-
nikud istuvad ka sihtasutu-
se nõukogus ja saavad sel-
le eest ka raha – loomuli-

kult on huvi siis ka arendu-
seks,” räägib Kontor. “Siin 
seda ei ole. Tehvandi on 
aga natuke teise profiiliga 
kui meie.”

Arendus vajab raha
Kontori sõnul ei ole või-

malik määrata, millist ka-
su otseselt saaks tervise-
spordikeskuse omanikuna 
näiteks Elva linn. Ka fakt, 
et ollakse kolme suure ma-
ratoni finišipaik, ei oleks 
linnale argument omani-
kuks hakkamisel.

“Tartu Maratonist El-
va linna otseselt kasu po-
le, sest inimeste vool läheb 
linnast mööda, ei külasta 
nad siin kauplusi ega mida-
gi, linnale jääb vaid prügi,” 
räägib Kontor. “Elva saab 
kasu siis, kui inimene on 
siin mitu päeva, kui ta ka-
sutab majutust, kui toimu-
vad mitmepäevased laag-
rid. Aga rada on iseene-
sest juba suur asi, siin käi-
vad elvalased ikka suusata-
mas, raja kasutamine on ju 
tasuta. Lasketiir on samuti 
treeninguks ainuke koht.” 

Kontori sõnul on teistest 
suuremat huvi Tartumaa 
tervisespordikeskuse aren-
damise vastu üles näida-
nud Rõngu vald, kelle ter-
ritooriumil keskus ka asub. 
Rõngu pakkus selle aas-
ta eelarvest vaid 300 000 
krooni, miljonit oleks veel 
vaja.

“Keegi peab sihtasutu-
se loomise algatama, kuid 
enne peab valitsus otsus-
tama, kellele ta selle õigu-
se annab,” räägib Kontor. 
“Kui see antakse Elva lin-
nale, siis on tema asi, keda 
ta sihtasutusse kutsub. Kui 
aga keegi ei võta, siis jääb 
üle vaid erastamine, mille 
puhul on oht, et seegi jääb 
vinduma, kuniks leitakse 
ostja.”

Kontori sõnul ei ole kes-

kusel võimalik hetkel tõs-
ta ka teenuse hinda, sest 
siis seda ei ostetaks. Seni 
sai teenuste hinda madalal 
hoida just riigi toel.

“Kui ei investeeri ja tase 
jääb samaks, siis ei saa me 
ka hinda tõsta. Siis on ai-
nuke võimalus käivet tõsta. 
Ja see ongi praegu ainuke 
reaalne tee, leida rohkem 
kliente, rohkem müüa,” 
räägib Kontor, kelle sõnul 
on olukord küll raske, kuid 
mitte päris lootusetu.

15. veebruaril finišeerub 
Tartumaa tervisespordi-
keskuses 38. Tartu Mara-
ton umbes 4500 osaleja-
ga, kellest umbes viiendik 
on välismaalased. Majutu-
se on selleks päevaks bro-
neerinud kokku 40 tele-
meest, kes tegemas siit ot-
seülekannet.

2008. aastal teenis kes-
kus 3,3 miljoni suurusest 
eelarvest ise 1,8 miljonit, 
ülejäänu saadi riigieelar-
vest. Nelja viimase aastaga 
on keskus suutnud omatu-
lu kasvatada kuus korda.

Rõngu vallavanem Ai-
var Kuuskvere on näida-
nud huvi keskuse varad en-
dale saada ning arvanud, 
et raske aja elab keskus üle 
ka pea poole väiksema do-
teerimisega, kui esialgne 
riigi toetus. Rõngu vald on 
viimastel aastatel korral-
danud Tartu Maratoni uue 
finišipaiga detailplanee-
ringu ja ehitusprojektide 
koostamist.

Eeloleval esmaspäeval 
arutab tervisespordikesku-
se sihtasutuses osalemist 
ka Elva linnavolikogu hari-
dus- ja spordikomisjon.

Elva linnapea Reno 
Laidre avaldas arvamust, 
et koos Tartu linna, Rõn-
gu valla ja Tartu Maratoni-
ga suudetakse hädapärane 
raha leida ja tervisespordi-
keskus siiski töös hoida.

Riik loobub Tartumaa 
tervisespordikeskusest

Alunda misjoni-
koguduse pastor 
Lars Levén ja kogu-
duse liikmed käi-
sid laupäeval Elva 
baptistikoguduse 
perepäeval. Selle 
väikese Rootsi ko-
guduse abikätt on 
tundnud paljud El-
va ja selle ümbruse 
lastega pered.

Mare Nõmmik

Hr. Lars Levén, ole-
te Elvat vist üsna tih-
ti külastanud?

Olen siin käinud ala-
tes 1992. aastast pea-
aegu igal aastal või 
siis üle aasta, sest Elva 
baptistikogudus on meie 
sõpruskogudus. Olen käi-
nud palju kordi ka Ote-
pääl, samuti Tõrvas.

Mis teid Elvasse 
üha uuesti toob?

See ei ole ühepoolne 
ja ei ole nii, et me tule-
me siia vaid asju tooma. 
Kogudustevahelised sõp-
russidemed tähendavad 
palju enamat, sest mida-
gi tehakse ka koos. Ka El-
va koguduse liikmed on 
käinud meie juures kiri-
kus jumalateenistustel 
ning osalenud meie pe-
relaagrites. Meie aitasi-
me Elvas läbi viia Eesti 
Baptistiliidu suvelaagrit, 
kus osales 900 inimest.

Oleme toetanud krist-
lasi ka mujal maailmas, 
nii abivajajaid Moldaa-
vias kui India tsunami 
ohvreid, Rumeenias aga 
aitasime üles ehitada ki-
rikuhoone. Vaimulikuna 
olen maailmas palju ringi 
liikunud ning külastanud 
kogudusi kogu Euroopas 

ja USA-s.
Kuidas hangite rii-

de- ja rahalist abi, 
mida ka Elvasse saa-
date?

Rootsis ostetakse häid 
riideid palju ning pal-
ju väga korralike riideid 
jääb üle.

Me oleme linnas häs-
ti tuntud ning kõik too-
vad oma kasutatud asjad 
meie koguduse second-
hand kauplusse. Sorteeri-
me need seal läbi ning al-
les jätame sellised asjad, 
mida ka ise selga panek-
sime. Sellest poest osta-
vad riideid ka rootslased 
ise ning müügist saadud 
raha eest saame trans-
portida kasutatud riideid 
ka Elvasse, samuti toeta-
da rahaliselt siinsete pe-
repäevade korraldamist.

Küllap on lähiajal 
meie lasterikastel 
peredel teie abi veel-
gi rohkem vaja.

Ma ei ole kursis Eesti 
majandusliku olukorra-
ga, kuid mõtlen, et nei-
le võib lähiaeg tuua pal-
ju raskusi. Kuigi me ei ole 
nii rikkad kui on Norra, 
on meil siiski väga häs-
ti läinud. Kui langus piir-
dub vaid selle aastaga, 
siis Rootsi veel kõikuma 
ei löö, aga kui see periood 
on pikem, läheb ka Root-
sis raskeks ning siis tu-
leb meil ka oma inimes-
te eest hoolt kanda. Siiski 
püüame endiselt abiks ol-
la neile, kellest paljud on 
siin tänagi koos meiega.

Kui palju on selles 
teie kui pastori mis-
sioonitunnet?

See on kristlaste mis-
sioon tervikuna, pastor 
on vaid üks inimene ning 
tema üksi ei jaksaks se-
da kõike teha. On vaja 
mootorit ehk eestvedajat 
ja pastor on see inimene, 
kellega tulevad ka teised 
kaasa. Kui Eda Koppel 
alustas abivajavate pere-
de toetuseks mõeldud pe-
repäevade korraldamist, 
vaatasime meie seda esi-
algu kõrvalt ja kui me nä-
gime mõnede perede üs-
na kehva majanduslikku 
olukorda, läks see meile 
südamesse ning meil tek-
kis soov pakkuda oma-
poolset abi. Meil on suur 
süda selliste perede jaoks, 
ükskõik, kas nad elavad 
Eestis või Moldaavias.

Lars Levén: Meie südamed on 
abivajavate perede jaoks avatud

SEGADUS Tervisespordikeskuse rahad jagati 
seikluspargile ja seltsimajale

Karl Kontor püüab säilitada optimismi ja loodab, et küll ka sellest raskest olukorrast välja tullakse. Foto: Kersti 
Koosa



7. veebruar 2009 3

MIS JUHTUS
Elvas

29.01 kl 16.20 juhtis 
Tiina (1964) sõidukit, mis 
ei olnud läbinud tehno-
ülevaatust. Kl 16.30 üle-
tas Marko (1975) jalgrat-
taga sõiduteed, sõites üle-
käigurajal.

30.01 kl 10.50 ei olnud 
Jaak (1941) sõidukit juh-
tides turvavööga nõue-
tekohaselt kinnitatud, 
kl 21.50 tabati mopee-
disadulast purjus Kaarel 
(1988).

01.02 kl 5.26 teatati 
Lõuna-Eesti Päästekesku-
sele, et Kirde tänavas on 
süttinud sõiduauto kapo-
tialune summutusmatt. 
Autoomanik loopis leeki-
de summutamiseks kapo-
ti alla lund. Päästjad kus-
tutasid põlengu lõplikult.

02.02 kl 20.02 juhtis 
Irina (1969) sõidukit ko-
hustusliku liikluskindlus-
tuse lepingu maksevabal 
perioodil.

03.02 kl 11.10 juhtis 
Heino (1937) sõidukit, 
aga ei olnud turvavööga 
nõuetekohaselt kinnita-
tud. Kl 12.10 juhtis Piia 
(1960) sõidukit, mis ei ol-
nud nõuetekohaselt läbi-
nud tehnoülevaatust. Sõi-
dukit juhtides ei olnud 
turvavööga nõuetekoha-
selt kinnitatud kl 12.15 
Piia (1979), kl 13.40 Mar-
tin (1987), kl 13.50 Kai-
do (1972). Kl 15.30 ajal ei 
olnud Tarmo (1977) juhi-
tud sõidukil riiklik regist-
reerimismärk nõutavalt 
kauguselt loetav, kl 20 ta-
bati roolist Marko (1979), 
mehel polnud vastava ka-
tegooria mootorsõiduki 
juhtimise õigust.

04.02 eirasid sõidu-
kit juhtides turvavööd 
kl 12.25 Ants (1949), kl 
12.45 Aavo (1959) ja kl 
13.15 Eero (1982). Kl 14 

juhtis Viktor (1949) sõi-
dukit, mis ei olnud nõue-
tekohaselt läbinud tehno-
ülevaatust.

Rõngu vallas
29.01 kl 13.10 ajal ei-

ras sõidukiroolis Gustav 
(1931) liiklusmärgi “Pea-
tumise keeld” nõudeid.

Rannu vallas
31.01 kl 20 juhtis Kaur 

(1990) sõidukit omamata 
vastava kategooria sõidu-
ki juhtimise õigust.

Nõo vallas
01.02 kl 7 ajal kuulas 

Mati (1974) valjult muu-
sikat ja tekitas lärmi, mis 
kostus trepikotta ja naa-
berkorteritesse, sellega 
rikkus ta avalikku korda 
ja majaelanike rahu.

02.02 kl 11.35 ületas 
Risto (1984) juhitud sõi-
duk teekattemärgist “Ka-
hekordne pidevjoon”. Kl 
22.50 juhtis Mait (1969) 
sõidukit, mis ei olnud 
nõuetekohaselt läbinud 
tehnoülevaatust.

Suitsuandur päästis
31.01 kl 17.46 teatati 

päästekeskusele, et Kon-
guta vallas Karijärve kü-
las põleb elumaja. Koha-
le saabunud päästjad sel-
gitasid, et süttinud oli 
kamina korstna ümbru-
se vahelagi. Tulekahjust 
andis peremehele mär-
ku maja teisele korrusele 
paigaldatud suitsuandur. 
Tänu õigeaegsele teate 
saamisele jäi suurem kah-
ju sündimata ning pääst-
jad kustutasid põlengu kl 
18.47. Päästekeskuse me-
netlusinspektori esialgsel 
hinnangul sai tulekahju 
alguse ehituslikust veast 
kütteseadme paigaldami-
sel.

Elva linna vastse au-
kodaniku esimene 
küsimus on, et huvi-
tav, kes teda esitas.

Sirje Veldi

Tegelikult oli Rein Saar-
laiu mitmete juubelite aas-
ta 2008, mil tal isiklikult 
täitus 50 aastat tuletõrjes 
töötamisest ja oli ka VTÜ 
100. sünnipäev, mida tä-
histati oma ajalooraamatu 
väljaandmisega, tuletõrje-
näitusega Tartumaa muu-
seumis ja ülevabariigilise 
pritsumeeste konverentsi-
ga Elvas. Et eelmisel aas-
tal omistati Saarlaiule Elva 
linna teenete märk, siis se-
da üllatavam tundus talle, 
et ta nüüd kohe ka aukoda-
nikuks valiti.

Saarlaiu nägu tõmbub 
naerule – päris tore ju, kui 
sinu tegevust märgatakse 
ja hinnatakse.

Elvasse tuli Rein Saar-
laid 1956. aastal. Vahepeal 
käis kroonus ja siis 1958. 
aastal tuli tööle Elva Tu-
letõrjeühingusse. Tööraa-
matusse kirjutati “korstna-
pühkija õpilane”.

33 aastat puhastas korst-
naid ja oli aastaid ka Elva 
tuletõrjekomando ülem. 
Nõukogude aegses sotsia-
listlikus võistluses näitas 
siinne komando aina pari-
maid tulemusi ja püsis ik-
ka vabariigi kolme parema 
hulgas.

“Meil oli ainulaadne 
olukord. Saime tugeva teh-
nika, kaks Zili, mida pol-
nud isegi Kohtla-Järvel, 
aga meil oli, sest olime pi-
devalt vabariigis sotsvõist-
luses kolme parema hul-
gas, aga töötasime rohkem 
kui 30 aastat puukuuris,” 
meenutab Saarlaid. “Arva-
ti, et eeskujuliku Elva ko-
mandona saab omale de-
poo igal juhul ning ehitati 
suur tuletõrjedepoo Kallas-
te linna. Aga ajad muutu-
sid. Kallastelt toodi koman-
do mõne aja pärast hoopis 
Alatskivile ja Kallastel pole 
tänaseni midagi. Elvas aga 
tekkis mõte, et vana tule-
tõrjemaja, kus asus kultuu-
rimaja, ehitada ümber tu-
letõrjedepooks, sest arvati, 
et uue kultuurimaja saab 
Elva niikuinii.”

Tookord ei olnud vana 
tuletõrjemaja veel muin-
suskaitse all. Ent saatusli-
kuks sai tuulelipp maja ka-
tusel, millel aastaarv 1907 
– seega vääris kaitse alla 
võtmist ja võetigi.

“Tolleaegne linnapea 
Leonid Semilarski arvas 
küll, et raha teeb imet, aga 
ei teinud,” räägib Saarlaid.

Kui taastati Eesti Vaba-
riik, pani Saarlaid enda sõ-
nul musta ameti maha, sest 
see ei sobinud ometi ühele 
Eesti Vabariigi kodaniku-
le. Temast sai Elva linnava-
litsuse ametnik, kodaniku-
kaitse ülem ning tööks tu-
letõrje- ja päästeameti käi-
vitamine Elvas.

“Tugikomando poistel 
on praegu, vaata, kui ilus 
elu,” räägib Saarlaid ning 

meenutab, kuidas sai välja 
valitud maja, kus asus en-
dine Tartu linna tsiviilkait-
sestaap, mis kuulus kait-
seväele. “Mind naerdi al-
guses välja ja keelati sin-
na minek üldse. Helistasin 
Einselnile isiklikult ja tema 
ütles, et nemad kommunis-
mi jäänuseid ei vaja.”

Majale heitsid silma ka 
Tartu mehed, kellele oli-
gi esialgu plaan see maja 
müüa, kuid anti lõpuks üle 
Elva linnale. Maavanem 
Õunapuu eraldas Elvale tu-
letõrje- ja päästeameti ma-
ja remondiks 26 000 kroo-
ni tingimusel, et nelja päe-
vaga oleks remont tehtud 
ja paberid vormistatud.

“Oli aasta lõpp, maava-
litsusel oli raha üle ja siis 
oli meie valida, kas võta-
me selle pakkumise vastu 
või ei,” ütles Saarlaid. “Pi-
din otsima firma, kes mul-
le kiiresti dokumendid te-
gi, kuigi remonti tegime 
terve jaanuarikuu. Tsiviil-
kaitse staabil oli otseühen-
dus Moskvaga ja kelder ot-
sast-otsani gaasimaske 
täis, mille hinnalised söe-
filtrid veeti Laguja prügi-
mäele. Midagi polnud pa-
rata, sest meil oli ruumi 
tarvis, garaaž oli tuletõrje-
autodele vaja vabastada.”

Seega sai tuletõrje- ja 
päästeamet omale maja, 
kuid kultuurimaja ehita-
takse Saarlaiu sõnul Elvas-
se juba 1947. aastast.

Kodanikualgatusest
Saarlaid ütleb, et ei 

maksa viriseda, kui midagi 
on viltu või ei lähe nii na-
gu peaks.

“Juba Lenin ütles, et ko-
danikualgatus on kom-
munismi kool. Kui sulle ei 
meeldi, siis pane käed kül-
ge,” räägib Saarlaid, kes 
usub, et kodanikualgatus 
summeerib kodanike mõis-
tuse ja aitab teha õigeid ot-
suseid. “Ameerika on mus-
ternäidis, kus enne valimi-
si kakeldakse nii, et vend ei 
tunne venda, aga kui vali-
mised läbi, siis on kõik sõb-
rad, kõik lähevad ühes suu-
nas, ühel meelel. Aga meil 

läheb siis alles vihaseks 
andmiseks.”

Ta meenutab, kuidas nad 
paarkümmend aastat kor-
rastasid omaalgatuslikult 
haigla parki ning leiab, et 
tänagi oleks see tore ette-
võtmine.

“Tuleme üheskoos parki, 
hingame värsket õhku, aja-
me paar sõna juttu, aasime 
üksteist... Aga park saab 
puhtamaks ja meie ise ka 
puhtamaks ja kergemaks,” 
pakub Saarlaid välja. “Meil 
on selline meeleolu, et toe-
tame üksteist. Selleks pole 
vaja mingit kõrgemat ma-
temaatikat, vaid lihtsalt võ-
tame kätte ja teeme ära.”

“Praegu puhkan, käin ja 
aitan natuke kütta, aga ära 
tollest kirjuta,” palub Saar-
laid, kellele on hoopis olu-
lisem, et ta endiselt tege-
leb oma meelisalaga ja ju-
hib Elva Vabatahtlikku Tu-
letõrjeühingut, millel tä-
nasel päeval on 80 liiget ja 
kümmekond auliiget. Mõ-
ned aastad tagasi püüdis ta 
ühingule taastada või re-
konstrueerida vana ajaloo-
list tuletõrjemaja (endine 
kultuurmaja), kuid see ei 
õnnestunud.

“Käisin läbi kõik erakon-
nad ja riigiasutused. Leiti, 
et ei ole tarvis ja maja pan-
di müüki,” räägib Saarlaid 
ja sestap on Elva VTÜ re-
gistreeritud tema Nõmme 
tänava eramusse. Siin on 
tal oma väike kabinet, mis 
on justkui väike tuletõrje-
muuseum, kus on hoolikalt 
tallel kõik tähtsad ja oluli-
sed paberid, seinal ajaloo-
lise väärtusega pildid tule-
tõrjeülema mundris Saar-
laiust ja komandomeestest, 
aukirjad ja ajaloolised fo-
tod.

Elva areneb
“Linn areneb praegu, 

peab kinnisilmi linnas rin-
gi käima, et seda mitte 
märgata,” ütleb Saarlaid. 
“Lasteaiad tehakse korda, 
siis tuleb noorus Elvasse. 
See oli juba Kruuse idee. 
Väga suur asi, et kaablid 
lähevad maa alla. Hea, et 
Arbi järv saab korda. Väga 

ilus on raudteejaam. Jõu-
lukaunistused olid ilusad. 
Supernäide on need uued 
puust lillepotid – kui ilu-
sad need olid sügiseks! See 
on praegu suurmood. Peab 
käima ka teistes linnades, 
et aru saada – kõik on teh-
tud hea maitsega. Kui nõu-
kogude ajal oli põhiline lill, 
mida linna istutati, võõras-
ema, siis vaadake kui pal-
ju on praegu erinevaid lil-
lesorte.”

Saarlaid vaeb Elva käe-
käiku siit ja sealt, on kur-
sis kõigi olulisemate lin-
nasündmustega. Ta ootab 
Maxima kaubandusketi tu-
lekut Elvasse, mis tekitaks 
kaubanduses suurema kon-
kurentsi ja lööks hinnad 
alla. Samas möönab ta, et 
inimesed tahavad demo-
kraatlikus ühiskonnas au-
sat juttu.

“Olin linnavalitsuses 
tööl, kui Valga maantee-
le hakati ehitama bensii-
nijaama,” meenutab Saar-
laid. “Siis oli samasugune 
vastuseis, sest keegi ei ku-
jutanud ette, et võib nii pu-
has olla ja ei reosta midagi. 
Kui hakati ehitama elekt-
roonikatehast, siis ei räägi-
tud samuti rahvale, et see 
hakkab mõne aasta pärast 
laienema. Eestlane on kõi-
gi raskustega harjunud, ta 
pole selline, aga tuleb au-
salt rääkida nii poolt- kui 
vastuargumente. Mitte nii, 
et me paneme posti püsti ja 
hakkame sinna ümber rin-
ge tegema. Loomulik, et see 
kõik on Soo tänava inimes-
tes tekitanud usaldama-
tuse linnaametnike vastu. 
Ma rääkisin oma komando 
meestega alati avatult. Ega 
see sahker-mahker jutt ei 
vii kuhugi, inimesed muu-
tuvad skeptiliseks, hakka-
vad iroonitsema. Kui mees 
ja eriti ametnik, sõna an-
nab, siis ta peab seda ka pi-
dama.”

Rääkides majanduslan-
gusest, ütleb Saarlaid: “Ai-
nult seljad kokku, mitte kel-
legi teise peale ei saa loota, 
ainult siis tuleme välja.”

Rein Saarlaid on terve 
elu kodanikke kaitsnud

Jaanuarikuu viima-
sel pühapäeval, rahvaka-
lendri järgi paavlipäeval, 
oli meie lauluansamb-
lil “Mis sest” võimalus 
taas kohtuda Hellenurme 
hooldekeskuse hoolealus-
te ja töötajatega. Need 
lauludetervitused on ku-
junenud juba traditsioo-
niks, hoolealused tellivad 
meilt oma lemmiklau-
le (näiteks Kannikesed 
emale), mille me loomu-
likult esitame koos kuu-
lajatega.

Seekordne esinemine 
kujunes aga eriti meelde-
jäävaks. Esmalt oli meil 
võimalus laulda vastval-
minud, mugavas ja kau-
nis saalis paljude kuula-
jate-vaatajate ees.

Laulude vaheajal esi-
tasid Salme Orlovski ja 

Maie Vent oma sõnalist 
repertuaari, Milje-Külli-
ke Muttik rääkis rahva-
kalendrist ja Pühvli-aas-
tast.

Ansambli repertuaa-
ri laulud vaheldusid ühis-
lauludega. Lõpuks läks 
ringmänguks ja tantsuks.

Oli soe ja südamlik, 
kuulajate poolt oodatud 
vastuvõtt. Tutvusime ka 
hooldekeskuse uue kor-
pusega. Aitäh kutsumast, 
proua Tiiu Sirk! Palju jõu-
du ja tervist teile kõigile!

Sel pühapäeval sõida-
me Tallinnasse menuka 
saatesarja “Tähed muusi-
kas” salvestusele. Millal 
saade eetrisse jõuab? Eks 
jälgige reklaami!

Milje-Küllike Muttik, 
ansambli juhendaja

Laulurõõmu viimas

Kui tänavu Elva linna teenete märgiga pärjatud Ilmar Särg ütles volikogus, et see 
märk täiendab meeldivalt tema märgikogu, siis Rein Saarlaid saab vabariigi aasta-
päeval oma kodukontori sisustusele lisada veel ühe hinnalise meene. Foto: Sirje Veldi
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04.02 otsustati:
Anda raieluba Mahla-

mäe tn 1c kinnistul ühe 
paju raiumiseks; raielu-
ba Supelranna tn 13 kin-
nistul ühe kuivanud män-
nipuu ja nelja kuuse-
puu raiumiseks; raieluba 
Pikk tn 12 kinnistul ühe 
männipuu ja nelja kase-
puu raiumiseks; raieluba 
Puiestee tn 2 katastriük-
susel kahe kuuse, ühe ka-
se ja ühe remmelga raiu-
miseks; raieluba Arbi jär-
ve äärsel maaüksusel kas-
vava viiekümne üheksa 
kasepuu raiumiseks Arbi 
järve sisse- ja väljavoolu 
ning järve kaldaala kor-
rastustööde alal; ehitus-
luba Arbi järve tervenda-
mistööde teostamiseks.

Nõustuda maa os-
tueesõigusega erastami-
sega Vana-Koidu tn 16a, 
suurus 4892 m².

Määrata lapse sünni-
toetus Karin Märtovskile.

Muuta Elva Linnava-
litsuse 13.08.2003.a mää-

rust nr 2 “Elva linna eel-
arvest projekti- ning tege-
vustoetuste taotlemise ja 
eraldamise kord”.

Sõlmida AS-ga RTG 
Projektibüroo töövõtule-
ping hanke “Lasteaia Mu-
rumuna ehitamise oma-
nikujärelevalve” teosta-
miseks; töövõtuleping 
Varik Projekt OÜ-ga Elva 
Gümnaasiumi Tartu mnt 
3 õppehoone renovee-
rimisprojekti koostami-
seks; sihtfinantseerimis-
leping Emajõe Veevärk 
AS-ga tegevuskulude kat-
mise osas.

Pikendada OÜ-ga 
Elvo Kaubandus kauple-
miskoha rendilepingut 
Verevi järve rannas täht-
ajaga 3 aastat.

Anda Elva Linnava-
litsuse tänukirjad Elva 
Lasteaia Õnneseen töö-
tajatele: Ene Kork, Va-
lentina Savotškina, Anu 
Juhanson.

Maia Kukk
Linnasekretär
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LINNAVALITSUSE ISTUNG 

Märka inimest ja loo-
dust enda ümber – nii-
sugune mõttekild jäi kõ-
lama viimaselt aiandus- 
ja mesindusseltsi puhke-
õhtult, mille teemaks oli 
“Loodus meie ümber”. 

Väikesesse aiandus-
seltsi saali mahtus üpris 
palju huvilisi. Tavaks on, 
et iga osaleja võtab mida-
gi kaasa teelauale, mille 
tulemuseks on laud kae-
tud hõrgutavate suupis-
tetega. Oleme oma an-
sambliga osa võtnud nii 
mitmestki puhkeõhtust 
ja nii ka 28. jaanuari loo-
dusteemalisel õhtul sai-
me ette kanda oma reper-
tuaarist laule, mis rääki-
sid lilledest ja loodusest.

Õhtu oli väga meel-
divalt sisustatud – loeti 
loodusteemalisi luuletu-
si, lauldi ühislaule, tant-
siti, mängiti ringmänge – 
vana hea laulumäng “Me 
lähme rukist lõikama…” 
kõlas lõpetuseks. Ühelt-
ki puhkeõhtult ei puudu 
pillimehed Elmar Seer ja 
Arno Uibo. Sellel puhke-
õhtul aga mängis meele-
olukaid lõõtsalugusid ka 
Puhja mees Endel Kop-
pel, kelle pillimängu saa-
tel sai lauldud palju rah-
valikke laule ja muidugi 
ei puudunud ka tants.

Elva aiandusseltsil on 
saanud tavaks korralda-
da sarnaseid puhkeõh-
tuid korra kuus, kusjuu-
res iga kord valmistavad 
ette ja korraldavad erine-
vad inimesed. Oktoobris 

toimus retk Elva lähistele 
– teemaks “Sügisvärvides 
loodus”, puhkeõhtul kuu-
lati reisimuljeid Hispaa-
niast. Novembris oli puh-
keõhtu teemaks “Eelarve 
kärped”, kus valmistati 
odavaid toite. Detsembris 
oli tavapärane jõuluõhtu 
koos jõuluvana ja kingi-
tustega, laual verivorstid 
ja hapukapsad, kõik taas 
oma valmistatud. Käes-
oleval hooajal on kavas 
vastlapäeva tähistami-
ne ja märtsis naistepäeva 
teemaline õhtu.

Suveperioodil ei puu-
du ka ekskursioonid Ees-
timaa kenadesse paika-
desse, millest oleme ka 
meie, seitse vaprat vana-
ema, osa võtnud.

Tahaks tänadagi 
aiandussseltsi aktiivseid 
liikmeid, kes oma ener-
gilise ettevõtlusega eden-
davad seltsi tegevust. Jät-
kugu teil ikka tahet, jõu-
du ja tervist edaspidiseks 
seltsi tegevusteks-töö-
deks!

Ei saa jätta mainima-
ta, et sarnastele puhke-
õhtutele on oodatud ka 
teised huvilised, kes ta-
havad mõnusalt kohvi- 
või teetassi taga õhtut 
veeta, laulda ja tantsida. 
Meie oleme küll saanud 
alati sooja vastuvõtu osa-
listeks, leidke teiegi tee 
seltsi majja ja osalege. 

Juta Tigane, 
ansambli “7 vaprat 

vanaema” juhendaja

6. veebruaril möö-
dus 45 aastat Eesti 
esimese taliolümpia-
võitja Ants Antsoni 
vägiteost Innsbru-
cki taliolümpiamän-
gudel.

Milvi Kapaun

Samal ajal kui Ants 
Antson 1964. aastal Innsb-
ruckis uisurajal kihutas, 
toimusid Elvas Arbi järvel 
Eesti esivõistlused kiirui-
sutamises.

“Raadio mängis kõvasti 
ja siis äkki kuuldus võimas 
“Hurraaaa! Ants Antson 
võitis! Meie liuväljal harju-
tanud poiss tuli Innsbrucki 
olümpiavõitjaks!”” on Arbi 
järvele uisuvälja rajaja Ri-
chard Anton mälestusväär-
se päeva oma meenutus-
tes üles tähendanud. [Ville 
Sonn. “Richard Anton. El-
va raudne spordihing”]

Tulevane 
olümpiakuulsus 
Elva uisurajal

Richard Antoni ettevõt-
misel 1951. aastal Arbi jär-
vele rajatud normaalmõõt-
metega uisuväljal treenis 
tolleaegne vabariigi uisu-
paremik ning sõideti väl-
ja suurem osa Eesti rajare-
korditest ja meistritiitlitest. 
Tõsisemaid kiiruisutamis-
treeninguid alustas Arbi 
järve jäärajal ka olümpia-
võitja Ants Antson. Kuue-
aastaselt uisud alla saa-
nud, sai ta kiiruisutamises 
n-ö põhja alla just Elva ui-
surajal.

“Minu olümpiavõidus on 
Richardil kindlasti suured 
teened,” ütleb 1955. aastal 
Arbi järvel 16-aastasena 

esmakordselt Eest meistri 
tiitli võitnud Ants Antson. 
“Eesti koondises treenides 
oli kaks inimest, kes minu-
ga tegelesid ja kellele tänu 
võlgu olen – Richard jäära-
ja meistrina ja Olaf Olmann 
treenerina.”

Treeningute eelsoojen-
duseks rassisid koondisla-
sed ka ise Arbi järve uisu-
rajal lund rookides ja rada 
hooldades.

“Jääraja tegemine käis 
treeningu juurde. Lumi sa-
das õhtul rajale, hommi-
kul vaja rajad sisse lükata 

enne, kui treenida saab,” 
meenutab Antson. “Richar-
dil oli hobune ja saan. Saa-
ni peal olid veevaadid soo-
ja veega, saani taga pikk-
pikk lappide rida, mis lük-
kasid jää ühtlaselt üle. Nii 
sai kvaliteetse, väga hea li-
bisemisega jää. Sellist jää-
raja valmistamise viisi po-
le vist küll kusagil mujal 
maailmas nähtud.”

Rekordeid sõideti ka 
öötundidel

Erinevatel võistlusdis-
tantsidel 33 korda Eesti 

meistritiitli võitnud Antson 
on rajarekordeid püstita-
nud ka öösiti. Vaatamata 
heale hooldusele sõltus jää 
kvaliteet suuresti ilmasti-
kust ning tähtsamad võist-
lused peeti veebruaris-
märtsis, kui kevadine päi-
kesepaiste tagas rajal pare-
ma libisemise. Eriti heaks 
sai rada öötundidel.

“Rekordite sõitmist öösi-
ti tuli mitmel korral ette. 
Märtsikuul päeval sulatab 
ja öösel läheb selgeks, jää 
paremaks. Tuleb see pari-
ma libisemisega aeg kesk-
ööni või kauemgi ära ooda-
ta, siis võib sündida ka uus 
rekord,” seletab 1960. aas-
ta märtsiööl kella ühe pai-
ku Arbi järvel uue Eesti re-
kordi 10 000 meetri dis-
tantsil (17.53,7) välja sõit-
nud olümpiavõitja.

Suurema osa oma rekor-
ditevaramust Elvas sõitnud 
Antson peab tulemusi Ri-
chard Antoni töö viljaks. 
Visa töö ja entusiasmiga 
uisuväljakut ideaalses kor-
ras hoidnud Antonit kutsu-
ti tunnustavalt ka jääku-
ningaks.

Eelmise aasta 11. no-
vembril 70 aasta juube-
lit pidanud olümpiavõit-
ja, kümnekordne tiitlivõit-
ja erinevatel kiiruisutamis-
distantsidel Ants Antson 
plaanib oma kuulsusrikka 
sportlasetee kaante vahele 
kirjutada.

“Alustan sel aastal me-
muaaride kirjutamisega, 
siis loen huvi pärast ka 
kokku, palju ma neid rekor-
deid Eestis üldse olen sõit-
nud. Raamatuga tahaks 75. 
sünnipäevaks valmis saa-
da,” ütleb Ants Antson.

Elva uisurajalt 
olümpiavõitjaks

Aiandusseltsi aktiivne tegevus

Elva väikelastekodu 
avas 5. veebruaril Elva Kul-
tuurikeskuses Sinilind las-
te pildinäituse.

Tööd on valminud Kaie 
Lepa ja Merike Ambre 
kunstiringides ja jäävad 
linnarahvale vaadata ka-
heks nädalaks.

Lastekodu direktori Kai 
Räisa sõnul annab kunsti-
ga tegelemine palju laste 
arengule ja oma pildi leid-
mine näituseseinal on nei-
le suur rõõm ning lisab jul-
gust ja enesekindust, mida 
elus väga vaja läheb. Laste-
kodu kunstiringi tegemisi 
toetab hasartmängumaksu 
nõukogu.

Reedel toimus Otepää 
kultuurikeskuses heatege-
vuskontsert, kus astusid 
üles Suisapäisa, Konguta 
segakoor, teatritudengid ja 
Elva Väikelastekodu lapsed 
ning millest saadud tulu lä-
heb Elva lastekodu valgus-
tuse parandamiseks. EPP

Lastekodu toimetab

Kiiruisutamise olümpiavõitja Ants Antson 1960ndate 
aastate alguses Elva võõrastemajas uiske teritamas. 
Foto: Jüri Kalmuse erakogu

Lastekodu direktor Kai Räisa avas neljapäeval Sinilinnus näituse, kus on üleval ligi 
viiskümmend joonistust, mille autoriteks 2-14 aastased Elva lastekodu lapsed. Foto: 
Sirje Veldi

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss 
laupäeval postkastis ei ole, andke sellest 

toimetusele teada tel. 730 9899 (E-N) 
või e-mail epoiss@kodu.ee
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Elu ei ole Enet just 
siidkinnastega kohel-
nud, küllap see ongi 
teda tugevaks ja hoo-
livaks muutnud. Ene 
oskab rõõmu tun-
da kaunist loodusest 
ning ka ise ilu luua.

Mare Nõmmik

Kuidas algas teie 
juubeliaasta?

Kehvalt. Juubeliaas-
ta rikkus ära eelmise aas-
ta oktoobris kukkumisest 
saadud käetrauma. Sel-
le tagajärjed on nii rasked, 
et olen veel praegugi hai-
guslehel. Arstid ütlevad, et 
on hästi, kui käsi jaanipäe-
vaks korda saab. Käetrau-
ma viis mind hulgaks ajaks 
rivist välja, seetõttu lükkub 
ka juubelipidu edasi.

Kui palju sellest, 
mis kord kavatsetud, 
elus täitunud on?

Abiellusin üsna pea pä-
rast Elva keskkooli lõpeta-
mist ning sellega minu ha-
ridustee piirduski. Vars-
ti sündis meie perre tütar, 
kel oli kahjuks väga raske 
kaasasündinud südameri-
ke, mida ei riskitud ope-
reerida 80ndatel aastatel 
ega riskita ka nüüd. Seetõt-
tu jäi mul elus paljugi saa-
vutamata. Tema hooldami-
se taha jäi kinni minu eda-
siõppimine, samuti pidin 
aastateks ka tööst eema-
le jääma. Varsti sündis ka 
teine tütar, koos tütardega 
olin kodus kaheksa aastat, 
kuni vanaema pensionile 
jäämiseni, tema aitas mind 
vanema tütre hooldamisel 
sedavõrd, et sain jälle töö-
le minna.

Hea on see, et elan El-
vas, sest mulle meeldib 
siinne vaikus ja loodus, 
metsad ning järvesilmad. 
Ma ei tahaks siit kunagi 
lahkuda. Mulle läheb kõik 
Elvas toimuv korda. Kuna 
liigun ringi põhiliselt jala, 
märkan ma linnas toimuvat 
hästi, kasvõi seda, et Elvas 
on palju ilusaid aedu.

Olete Elva Tarbijate 
Ühistus töötanud üsna 
pikka aega?

Kui alustasin 1977. aas-
tal inventeerijana, mis si-
suliselt tähendas kauplus-
tes inventuuride läbivii-
mist, siis oli asutuse ni-
meks veel Elva Tarbija-
te Kooperatiiv. Pärast ka-
heksa aastast pausi kutsuti 
mind samale töökohale ta-
gasi. Praegu on minu ame-
tinimetuseks revident. Ka 
revident kontrollib kaup-
lusi. Kuna täna on kaup-
luste töö arvutipõhine, toi-
mub nüüd kontroll arvuti-
te kaudu, andmed jookse-
vad mulle kõik kontorisse 
kokku.

Lisaks juubelile täitub 
mul tänavu tarbijate ühis-
tus töötamisest 20 aastat, 
seega tuleb veel ka tööjuu-
bel. Arvan, et mind on siin 
nii kaua kinni hoidnud en-
nekõike hea töökollektiiv 
ja ega ma ei saakski oma 
haige tütre pärast kuskil 
kaugemal tööl käia. Peale-
gi olen oma tööga harju-

Saatusel on omad plaanid
JUUBILAR Revident Ene Kubja

nud ning seda vahetada ma 
ei plaani.

Kuidas sattusite 
kaubandusse?

Koolis meeldis mulle 
kõige rohkem geograafia. 
Minu naabruses elasid too-
kord kaks noort inimest, 
kes õppisid ülikoolis geo-
graafiat ja nendega rääki-
des tundus geograafia ole-
vat väga huvitav. Mind hu-
vitas ka kaubandus. Sel 
ajal, kui minul seisis ees 
eriala valik, ei osanud üks 
Elva tüdruk muust pea-
le kaubanduse unistadagi, 
vene ajal oli kaubandus pä-
ris prestiižikas ala. Kes se-
da praegu enam teab, kui-
das selle erialavalikuga 
oleks võinud minna. Täna-
päeva noortel on palju roh-
kem valikuid, on tekkinud 
palju uusi erialasid ning 
maailm on nende ees lah-
ti. Kuna pidin edasiõppimi-
sest nagunii loobuma, vali-
sin töö kaubanduses.

Mida ootate tulevi-
kult?

Praegu on kõige täht-
sam, et saaksin tervise kor-
da, ilma parema käeta on 
raske hakkama saada. See-
järel tahan jätkata oma ko-
duaia kujundamist, see töö 
on praegu pooleli. Aias 
kasvab mitut sorti roose, 
nende hulgas on nii roni-,
põõsas- kui ka ampliroose 
ning rajatud on juba ka väi-
ke puhkenurgake. Teha ta-
haksin seal veel väga pal-
ju, kõigepealt juurde tuua 
ilupuude ja -põõsaste isti-
kuid. See kõik on mõeldud 
ikka enda pere jaoks, mitte 
teistele näitamiseks ja hin-
damiseks ega kauni kodu 
konkurssidel osalemiseks.

Tahaksin edaspidi ka 
reisida, seda ma senini te-
ha ei ole jõudnudki, sest 
olen koduste kohustuste-
ga väga kinni olnud. Noo-
rem tütar viibib just prae-
gu Tais ning see tekitab ka 
minus reisisoovi. Kuna ma 
kuuma suve ja üldse kuu-

ma kliimat ei armasta, ei 
igatse ma päikesereise, pi-
gem reisiksin sinna, kus on 
jahedam, näiteks Iirimaale 
või Põhja-Euroopasse.

Olete ajutiselt eda-
si lükanud ka hobide-
ga tegelemise?

Üle kõige armastan ku-
duda, paar päeva enne õn-
netust ostsin just lõngad 
kampsuni kudumiseks val-
mis, nüüd on need pike-
maks ajaks silma alt ära 
pakitud, üks kampsun jäi-
gi pooleli. Loodan, et su-
vel õnnestub mul taas har-
rastada jalgrattasõitu ning 
ujuda. Olen nimelt pika-
maa ujuja ning üle Pangodi 
järve ujumine on minu 
jaoks just paraja pikkusega 
distants.

Meie pereliikmete ühi-
seks rõõmuks on meie ko-
dus elanud pikemat ae-
ga lemmikloomad. Nime-
taksin kõigepealt bokse-
rit, seejärel on meil veel 
pehmekarvaline tšintšil-
ja ja hamstrid. Tšintšiljad 
on väga armsad, raske on 
seda vaadata, kui müüak-
se nende nahast valmista-
tud meeneid, samuti on te-
lerist valus vaadata looma-
de väärkohtlemist.

Kas te usute saatu-
sesse?

Arvan, et saatus ei ole 
mind kõige õiglasemalt ko-
helnud, sest minu elus on 
olnud liiga palju raskeid 
momente ning liiga palju 
kaotusi. Kui olin 14-aasta-
ne, suri mu ema, siis sündis 
raske südamerikkega tütar 
ja nüüd võitlen ma enda 
trauma tagajärgedega. See 
ei tähenda, et minu elus 
poleks midagi, mis rõõmu 
pakub. Eelkõige on selleks 
minu pere, minu kaks tü-
tart ja abikaasa Alser, kes 
töötab maamõõtjana. Mis 
ka ei juhtuks, meie Koidu 
tänava kodu on meil alati 
olemas ja see pakub kind-
lustunnet nii parematel kui 
halvematel aegadel.
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� Tavaks on saanud 
linnakodanike kohtu-
mised linnavalitsuse 
töötajatega. 27. jaanua-
ril kohtuti linnavalitsuse 
maanõuniku Evelin 
Muguga, kes juhtis 
tähelepanu sellele, et 
on pikendatud mitmeid 
maareformiga seotud 
tähtaegu.

� Linnapea Kalle Jür-
genson kirjutab oma 
igakuises ülevaates, 
et pärast pikki vaidlu-
si ja erimeelsusi sai 
kapitaalselt remonditud 
Elva haigla katus ja et 
enne kevadet hakkab 
linnas tööle heakorra-
inspektor.

� 1998. aastal oli Elva 
parim meessportlane 
Indrek Tobreluts, mees-
juunior Janar Muttik, 
naisjuunior Karin 
Olševski, parim noor 
Riko Muttik, parim tü-
tarlaps Kaija Karmiste, 
meesveteran Endel 
Remmet, naisveteran 
Riina Jaani, parimad 
treenerid Jüri Kalmus 
ja Rein Pedaja.

� Sinilinnus kohtusid 
elvalastega Mõõdukate 
esindajad – riigikogu-
lased Enn Tarto ja Liia 
Hänni, Jõgeva maava-
nem Meelis Paavel.

� Abeli Ärikeskuse 
kauplustes müüdi 
Adavere lihakombinaa-
di piimavorsti hinnaga 
33.- kilo, juustuvorsti 
hind oli 34.50.

Ene Kubja teeb oma sisseostud ikka Konsumis. Foto: 
Mare Nõmmik

Kaunid talveilmad 
ja Elva järvede jää-
väljakud meelita-
vad uiskudele nii 
koolilapsi kui täis-
kasvanuid.

Milvi Kapaun

Lahedatel talvepäeva-
del naudivad Elva güm-
naasiumi õpilased keha-
lise kasvatuse tundides 
uisutamismõnusid Arbi 
ja Verevi järvejääl. Kuna 
kõigil õpilastel pole ko-
dust kehalise tundi uiske 
kaasa võtta ning kooli ui-
sutagavara kippus napiks 
jääma, ostis Elva güm-
naasium 18 uut uisupaa-
ri.

“Tänu õpetaja Evelin 
Pihlaku ettevõtlikkusele 
need uisud saime,” rää-
kis kolmapäeval 4e klas-
si õpilastega Arbi jär-
vel uisutundi läbi viinud 
õpetaja Maarika Kang-
ro. “Varem oli meil paar-
kümmend uisupaari, aga 
need olid küllaltki läbi. 
Lisaks uutele andis lahke 
müüja tosin paari väike-
seid uiske veel pealekau-
ba. Kasutatud, kuid kor-
ralikud uisud. Numbreid 

on meil nii palju, et ja-
gub kõigile lastele, pois-
tele on koguni 44 num-
ber olemas.”

Uisutunnis harjuta-
sid punapõsksed õpilased 
pöördeid, “vanaema pal-
miksaia”-sõitu, kaheksat 
ja läbi väravate sõitmist. 
Mõnel lapsel on tunnis 
oma uisud, enamusel 
kooli omad. Kehalise tun-
di järvejääl nautisid kõik.

“Minul on enda uisud, 
nendega on parem sõita,” 
rääkis Vilma Jüri. “Meel-
dib väga, et kehalise tun-
nis uisutame. Et tund on 
väljas, see on vahva. Siin 
on nii lõbus koos mängi-
da ja trikke teha.”

“Uisutamine on kõi-
ge huvitavam kehalise 
tund, siin saab nalja,” se-
letas kaheksa-sõidus kau-
neid poognaid vedanud 
Lyvian Albu.

Uisud müüs Elva güm-
naasiumile talispordiva-
rustuse müügiga tegelev 
eraettevõtja Andres Treu. 
Koos uiskudega täiendas 
kool ka suusakeppide va-
rusid, kokku läksid ui-
sud ja viis suusakepipaari 
maksma 4250 krooni.

Kooli uisukogu sai täiendust

 Elva gümnaasiumi 4e klassi tüdrukute lõbus uisu-
rong Arbi järve jääl. Pildil vasakult Kristiina-Karo-
liina Mägi, Kerttu-Lilian Kaliste, Eliise-Berta Tarto, 
Maria-Helena Maripuu, Kätlin Kentel, Lyvian Albu ja 
Marleen Roos. Foto: Kersti Koosa

Rohkem kui 94 000 
pensionäri ja toe-
tuste saajat, kes en-
ne said oma pensio-
ni või toetuse post-
kontorisse või koju, 
saavad pensioni või 
sotsiaaltoetuse ala-
tes veebruarist oma 
pangakontole.

Jana Zdanovitš, 
Sotsiaalministeeriumi 
meedianõunik

Seni oma pensioni, 
toetuse või hüvitise post-
kontorist või kojukande-
ga saanud ja nüüd panga-
ga liitunud inimesed on 
harjunud raha postkon-
torist kätte saama kokku-
lepitud pensionipäeval. 
Soovitame pensionäridel 
ja toetuste saajatel min-
na panka või Postipan-
ka raha välja võtma seni 
harjunud päeval alates 5. 
kuupäevast.

Perepoliitika ja sot-

siaalala asekantsler Riho 
Rahuoja: “Kutsun eakaid 
mõtlema sellele, kui palju 
tal sularaha vaja on – näi-
teks arveid saab maksta 
ülekandega. Väga tähtis 
on turvalisuse küsimus. 
Tervet kuupensioni po-
le mõistlik kaasas kanda. 
Samuti peab olema väga 
ettevaatlik pangakaardi 
PIN koodidega – need ei 
tohi võõraste pilkude al-
la sattuda.”

Need inimesed, kes tä-
naseks ei ole oma otsust 
teinud ega avaldust esi-
tanud, peavad uue välja-
makseviisi siiski lõpuks 
valima. Veebruaris nad 
oma pensionist või toetu-
sest siiski ilma ei jää, see 
makstakse välja varem 
kehtinud kuupäeval en-
disest kohast. Enne raha 
saamist peab täitma aval-
duse, kus inimene peab 
valima, kuidas ta tahab 
oma pensioni või toetust 
edaspidi kätte saada.

Pensioni saab pangast viiendast 
kuupäevast
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Eelmisel nädalavahetu-
sel osalesid Elva jalgpal-
liklubi meeskonnad Põlt-
samaal Felixi Spordihal-
lis toimunud saaliturniiril 
Põltsamaa Cup 2009.

31. jaanuaril toimunud 
meeste mängus näitas FC 
Elva II alagrupis head, kii-
ret ja organiseeritud män-
gu. Finaali edasipääsemi-
sega raskusi ei tekkinud. 
Finaali eel oli teada, et SK 
10 Premiumi näol on te-
gu kindlasti raske vastase-
ga. Elva meeskonnale sar-
naselt suutis ka SK 10 Pre-
mium näidata alagrupis vä-
ga kiiret ja liikuvat mängu. 
Enne finaali oli elvalastel 
viimasest mängust möödu-
nud kolm ja pool tundi. Fi-

naal algas täieliku pallival-
damisega Elva jalgpallurite 
poolt, juba esimesel rünna-
kul tekkis hea väravavõi-
malus, kuid Martin Raidi 
löögi tõrjus SK 10 Premiu-
mi väravavaht. Kolm kuni 
neli minutit kestnud mee-
letu surve vilja ei kand-
nud, pealelööke oli palju, 
kuid vastaste väravavaht 
oli oma ülesannete kõrgu-
sel. Peale seda nõelas vas-
tane teravalt äärtelt, FC 
Elva II kaitse eksis ja oli-
gi skoor avatud! FC Elva II 
meeskonnas oli näha nüüd 
närvilisust, vastane suutis 
kiirelt ka teise värava lüüa. 
Kaotusseisus ei suutnud 
end talitseda FC Elva II lii-
der Kaarel Tani, kes teenis 

vea eest hoiatuse ja sai see-
järel kohtunikuga vaidle-
mise eest punase kaardi. 
Vastane kasutas ära arvu-
lise ülekaalu ja tegi kiirelt 
seisuks 0:4. FC Elva II te-
gi mängijate vahetusi, kuid 
see mäng oli läinud. SK 10 
Premium võitis 5:1, auvä-
rava turniiril teise koha 
saanud Elva meeskonnale 
lõi Kaspar Kants.

FC Elva II koossei-
sus mängisid Arvo Käkk, 
Kaarel Tani, Henry 
Eichelmann, Karl Bussov, 
Evert Soonberg, Martin 
Raid, Kristjan Moorast, Alo 
Ilves, Kaspar Kants ja Taavi 
Aasmäe. Treener Laur Nur-
me.

1. veebruaril mängisid 

Põltsamaal 1999.a sündi-
nud noormehed. Treener 
Veiko Haani poisid saavu-
tasid kaheksa võistkonna 
hulgas väga tubli teise ko-
ha.

FC Elva 99 koossei-
sus mängisid Hans-Hend-
rik Karro, Kaarel Siniväli, 
Jarmo Pähklamäe, Roland 
Liinar, Kristjan Vent, Kristo 
Kolesnitsenko, Erik Vaar-
mann, Karl-Erik Kaliste, 
Ragnar Sikk, Sander 
Lensment, Martti-Reio Ro-
sin ja Henry-Jan Kesperi.

Tulemused 
www.fcelva.ee.

Marek Naaris
FC Elva tegevjuht

TV 10 olümpiastarti 
võistlussarja 38. hooaja esi-
mene vabariiklik etapp toi-
mus Tartu Ülikooli Spordi-
hallis 1. veebruaril. Võistle-
sid 25 suurema õpilaste ar-
vuga ja 13 väiksema kooli 
võistkonda, lisaks veel in-
dividuaalvõistlejad kokku 
71 koolist. Elva gümnaa-
siumi õpilased võistlesid 
väga tublilt ja üksteist toe-
tades ning esimese etapi jä-
rel on meie kool ülekaalu-
kalt liidrikohal, edestades 
eelmise aasta võitjat Rak-
vere Reaalgümnaasiumi 
võistkonda 329 punktiga.

Meie edukaim oli 
Heiros-Jaanus Sinimäe, 
kes poiste vanemas rüh-
mas endast aasta vanema-
te poistega konkureerides 
võitis 60 m jooksu isikliku 
rekordi 7,71-ga. Pingelises 

kaugushüppevõistluses sai 
Heiros isikliku rekordiga 
5.88 teise koha. Robert Ja-
kob Oetjen jõudis sprindis 
B finaali ja sai kokkuvõttes 
12. koha ajaga 8,32. Kau-
gushüppes jäi Jakob napilt 
finaalist välja ja oli küm-
nes tulemusega 4.97. Isikli-
ku rekordiga 8,76 oli sprin-
dis Martin Aidla 41.

Nooremate poiste (1997/
98) seas esines väga edu-
kalt Alari Pennar, kes sai 
parima ajaga A finaali, kus 
jooksis välja võistlussar-
ja kõigi aegade 5. tulemu-
se 8,30, millega saavutas 
ülekaaluka võidu. Cevin 
Anders Siim võitis B finaa-
li jooksu isikliku rekordi-
ga 8,85, mis üldjärjestuses 
oli neljas tulemus. Kuuli-
tõukes oli Alari Pennar 22. 
tulemusega 7.58 ja Cevin 

7.45-ga 26.
Tüdrukute nooremas 

klassis oli aasta vanemate-
ga konkureerides väga tub-
li Karina Kõnd, kes sai aja-
ga 9,60 sprindis 25. koha.

Vanema rühma tüdru-
kutest hüppas Kati Juurik 
kaugust 4.48 ja oli 17. Eleri 
Raamat jooksis 60 m isikli-
ku rekordiga 8,98 ja sai 34. 
koha.

Aitäh kõigile Elva güm-
naasiumi esindanud sport-
lastele ja kõigile kaasaela-
jatele!

TV ülekanne võistlus-
test on laupäeval, 7. veeb-
ruaril algusega 13.40 ETV-
s ja kordusena kolmapäe-
val, 11. veebruaril kell 15.

Margit Aidla, 
treener

1. veebruaril toimu-
nud Eesti Judoliidu üld-
kogul valiti liidu asepre-
sidendiks Elva abilinna-
pea Toomas Järveoja. 
Olümpiapurjetajast presi-
dendi Tõnu Tõniste koos-
tatud ja ühehäälselt vali-
tuks osutunud juhatusse 
kuuluvad veel Veljo Ipits, 
Joel Rothberg, Riho Ran-
nikmaa, Talvet Priimägi 
ja Peeter Saks. Elvas viis-

teist aastat tagasi judoga 
alustanud, nüüdseks Ees-
ti koondisse kuuluva po-
ja Martiniga võistlustel ja 
treeninglaagrites viibides 
on papa Järveoja judo-
ringkondades väga tun-
tud ja austatud. Ka ju-
doliidu presidendi Tõnu 
Tõniste pojad tegelevad 
edukalt judoga.

Andres Põhjala, 
judotreener

LÜHIDALT
Judoliit valis asepresidendiks 
Toomas Järveoja

Hiljuti Eesti meistriks 
kroonitud Elva judoklu-
bi poiss Tevol Tamm osa-
les möödunud laupäe-
val Riias Läti lahtistel ka-
dettide meistrivõistlustel. 
Tevolit saatis edu kuni fi-
naalini, kus kõik tema 
neli vastast pidid tatamilt 
ipponkaotusega lahku-
ma. Finaalis tuli aga lep-
pida lätlaste esinumbri 
napi paremusega. Tuge-
vas konkurentsis saavu-
tatud hõbemedal on iga-
ti väärikas tulemus. Ees-

ti koondise kandidaa-
dina jätkub Tevol Tam-
me võistluskarussell Ve-
nemaal ja Leedus. Edu-
ka esinemise korral on 
sportlasel võimalus esin-
dada Eestit juuni lõpus 
kadettide EM-il Slovee-
nias, kuu hiljem Euroopa 
Noorte Olümpiafestivalil 
Tamperes ja augusti algul 
esmakordselt korraldata-
val U-17 maailmameistri-
võistlustel Ungaris. Nii et 
on, kuhu püüelda.

Evelin Pihlak,  treener

Tevol Tamm – Läti noorte judohõbe

Elva gümnaasiumi 
kergejõustiklased 
juhivad võistlussarja 
TV10 olümpiastarti

28. jaanuarist 3. veeb-
ruarini Kanadas Can-
mo res toimunud noor-
te ja juunioride maail-
mameistrivõistlustel osa-
les Eesti koondise koos-
seisus Elva suusaklubist 
Heigo Lepik. Esimesel 
võistluspäeval toimunud 
noormeeste 12,5 km in-
dividuaalsõidus saavutas 
Heigo Lepik 54 lõpeta-
ja hulgas tubli 12. koha. 
Võitis prantslane Ludwig 
Erhart ajaga 37.10,9. Tii-
rudes kaks trahviminu-
tit teeninud Lepik kaotas 
esikohale 3.21,6.

Meesjuunioridest saa-

vutas 15 km distantsil 
eestlastest parima, 18. 
koha tiirud eksimusteta 
läbinud Martin Pajos.

7,5 km sprindis oli 
kolm trahviringi sõit-
nud Heigo Lepik 25., 
kaotus võitjale, Kana-
da laskesuusataja Kur-
tis Wenzelile oli 1.54,5. 
Startis 54 sportlast.

10 km jälitussõidu lõ-
petas Lepik 37ndana. 
Neljas tiirus kokku ka-
heksa möödalasku tei-
nud elvalane finišeeris 
norralasest, võitja Erlend 
Bjoentegaardist 5.30,1 
hiljem. EPP

Elva jalgpallurite edu Põltsamaal

Tulemusi noorte MM-ilt 
laskesuusatamises

Elva Karikasarja I 
etapp suusatamises toi-
mus 29. jaanuaril Tartu-
maa tervisespordikesku-
ses. Sõideti 3,5 km ühis-
stardist.

M-N 11 (1998.a.s ja 
nooremad): Andreas Il-
ves 11.58; Oliver Kütt 
13.01; Mihkel Unt 15.32; 
Rain Sülla 23.55. Johan-
nes Sikk katkestas, suu-
sakepp läks katki.

M-N 12 (1997): Mar-
tin Kisand 12.51; Karl 
Sikfrid Margus 15.43.

M-N 13 (1996): Karl-
Ernst Saal 12.16; Peeter 
Kompus 13.07; Mari Tu-
vikene 16.59.

M-N 14 (1995): Karl 
Mustjõgi 10.16; Kaius 

Loos 10.30; Talis Põlgast 
12.14; Madis Lehtoja 
16.53; Erlend Leppoja 
katkestas.

M-N 15 (1994): Kait 
Kompus 11.01; Riho Sül-
la 16.10.

M-N 18 (1991-1992): 
Verner Lessing 9.39; Jaan 
Särg 9.44.

M-N 20 (1989-1990): 
Mikko Maier 8.20; 
Karmen Alnek 10.53.

M-N (1988.a.s ja vane-
mad): Siim Ala 8.21.

M-N 40 (1968-1959): 
Gunna Aasmäe 9.31; Too-
mas Kütt 13.20 (sõitis po-
jaga koos).

M-N 50 (1958.a.s ja 
vanemad): Rein Pedaja 
11.15.

Algas Elva karikasari suusatamises

Heiros-Jaanus Sinimäe 
alustas TV 10 olümpia-
starti hooaega esikoha-
võidu ning uute isiklike 
rekorditega. Foto: Margit 
Aidla

Kas mootorsaega prakti-
liselt kogu puu võra eemal-
damine on võrade kärpimi-
ne ja kujundamine?

Linnahaljastuses tuleb 
sageli teha puudele sani-
taarlõikust ning vähenda-
da, harvendada või noo-
rendada puude võra. Okste 
tagasilõikamisel peab alati 
meeles pidama, et loomulik 
taimede võra kuju on kõige 
meeldivam ja kaasaegse-
tele esteetilistele nõuetele 
kõige vastavam.

Hilissügisest ja talvist 
okste lõikamist ei saa pida-
da soovitatavaks, see nõr-
gendab puude külmakind-
lust ja sel ajal ei parane ka 

haavad. Üldiselt kulub haa-
va paranemiseks umbes sa-
ma palju aastaid kui suur 
on haava läbimõõt senti-
meetrites. Lõikamise pa-
rim aeg on varakevadel 
märtsi lõpus või aprilli al-
gul, siis paranevad ka väi-
kesed haavad kiiresti.

Kesk tänava ääres kas-
vavaid puid lõigatakse ka-
he aasta tagant väga tuge-
vasti tagasi, eemaldades 
neil praktiliselt kogu võra. 
Lõikekoha alt uinuvatest 
pungadest kasvab rohkesti 
pikki võrseid ja puu oman-
dab pintselja kuju. Rahvas 
nimetab neid nudipuudeks. 
Selline lõikus nõrgendab 

puude elujõudu, mistõt-
tu nad vananevad kiiresti. 
Soovitatav on puude võra 
mõõdukalt tagasi lõigata ja 
lõikekoha lähedalt kasva-
nud võrseid tugevasti har-
vendada, allesjäänuid aga 
kergelt kärpida. Sellise lõi-
kamisega saadakse keraku-
juline võra. Hõredama ase-
tuse korral pääsevad val-
gus ja õhk võra sisemusse, 
mis aitab kaasa ühtlase ti-
hedusega lehestiku kuju-
nemisele ja tõstab puu võra 
kaunist väljanägemist aas-
taringselt.

Eevi Volmer, 
maastikuhooldaja

Kas pärnad vajavad just seda liiki hooldust?

Nudipuud Kesk tänaval. 
Foto: Kersti Koosa
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Müüa 1-toal. korter Puhjas. Tel. 
529 1558

Rannus müüa 1-toal. mug. kor-
ter. 130 000.- 5365 5961

Müüa 3-toal. keskk. korter Elva 
keskl. 460 000.- 5813 5886

Müüa 3-toal. ahik. korter Elvast 
2 km Tamsal (4 krt-ga puumaja 
II korrus, krunt 2 ha, 155 000 kr). 
Tel. 511 5046

Müüa 4-toaline renov. korter 
Rõngus. Uus köögimööbel koos 
tehnikaga, vannitoas pesumasin 
jne. Hind 650 000.-. 529 1558

Üürile anda 1-toal. ahiküttega 
korter Elvas. 503 2954

Üürile anda 3-toal. mugavuste-
ga korter Elvas. 515 5056

Üürile anda erinevate suuruste-
ga garaažiboksid või laoruumid 
koos asfalteeritud platsiga. 503 
2954

Müüa garaaž Õuna tn. 5347 
6269

Ühiskülastusena 8. veebruaril 
Jõhvi Kontserdimajas toimuvale 
Balletigalale väljub buss kell 
15.15 Sinilinnu parklast.

Ära anda isane 8a pärsia kass. 
5690 3740

Arvestite, boilerite paigaldus, pu-
hastus, santehnilised tööd. 5356 
1167

Lumetõrje teenus. 529 1979

Metallitööd. 521 2470

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. 5399 1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Võimalik rentida Bronto 18 korv-
tõstukit, tõstekõrgus 18.20. Tel. 
552 0680

Veoteenus konteinerkalluriga 6 
tonni. 5354 2335

Kauaaegne lasteaia töötaja ja 
kogemustega lapsehoidja võtab 
hoida lapsi 24 h. 5698 9686

Võtan hoida lapsi. 5690 3740

Vajatakse puiduküttega katelde 
kütjat aastaringseks tööks. Info 
tel. 5346 9685

KTR.Metsatööd OÜ pakub tööd 
saemeestele, varustus firma 
poolt. 5557 5348

Hea korter Elvas. 5556 4040

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa ehituslik saematerjal 
(lauad, prussid) ja pikad kütte-
pinnud. 515 5025

Müügil suusad, saapad, side-
med, uisud. 504 5909; 5661 
9247, Valga mnt 1A

Kuivad küttepuud 500 kr. 5399 
6999

Müüa kuiv ja toores küttepuu 
kohaletoomisega. 525 1588

Lõhutud küttepuud, kuivad/
toored. Võimalik tellida erine-
vaid pikkusi. info.heizung@hot.
ee Tel. 511 3543

Kuivad kase-kaminapuud 40 
cm, 1 m³ 600 kr. 5843 3039

Puitbrikett Elvas 1950 kr/ t. Tel. 
53 92 5889

Müüa puitbrikett kojutoomisega 
2100 kr/tonn. 506 6684

Elva Hinnapommis soodsaima 
hinnaga CD ja DVD-d ja raama-
tud – Kaika Laine 1 ja 2 osa. 3. 
osa tulekul.

Müüa höövel- ja saematerjali. 
Info tel 504 9180

Küttepuude tegemine metsas. 
507 2205

Teostame puidu kuivatus- ja höö-
veldusteenust. Info tel. 504 9180

Tunnen kaasa Olgale kalli 
VANAISA

kaotuse puhul.

Leena

Südamlik kaastunne 
Aare ja Siiri Andersonile 

kallite tütarde
ELINA ja KIRSTI

kaotuse puhul.

Elva HKK Sinilind

Langetame leinas pea ja 
avaldame kaastunnet 

tütrele, emale ning õele ja 
vennale lastega kalli
VAIKE LAMSONI

kaotuse puhul.

Asta, Maire, Urmas, 
Kätlin, Reimo

Sügav kaastunne Olgale kalli
VANAISA

surma puhul.

Elva A ja O kollektiiv

Avaldame kaastunnet 
Rainerile lastega 
ema ja vanaema
MAIGA ALLIKU

kaotuse puhul.

Janek ja Meelis perega

Südamlik kaastunne 
Helgile ja Liinale 

kalli õe ja tädi
VAIKE LAMSONI

kaotuse puhul.

Marika, Laura, Rain, Epp, Ott, 
Ülle, Toomas, Karmen, Kertu, 

Tõnis, Urve

Südamlik kaastunne 
Helgi ja Liina Lamsonile 

õe ja tädi
VAIKE LAMSONI

surma puhul.

Perekonnad Aan, Piiri, 
Pett ja Kägu

Mõni hetk on 
valusam kui teine,
mõni hetk on kohe 
väga väga valus…

Meie kaastunne 
Helgi Lamsonile 

kalli õe
VAIKE

kaotuse puhul.

Malle, Sirje ja Lea lastega

Elvast Laane tänavalt leitud kaks 
isast koera, kes hulkusid Laane 
tänaval juba nädal aega, tungisid 
võõrastesse aedadesse ning hir-
mutasid tänaval jalutavaid lapsi. 
Koerad on Tartu Loomade Varju-
paigas. Info tel. 5336 3585

Pikalt tänavalt on leitud must 
isane kass. Asub Tartu Looma-
de Varjupaigas. Info 5336 3585
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ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL

04.-15. veebruar

VÄIKESE TAKSI 
PÄEVAD

E–EHITUSKESKUS ARBIMÄEL
5.-7. veebruar KÕIK KAUBAD

-20%

ELVA KAUBANDUSKESKUSES
Talviste VALMISRIIETE ja JALATSITE

LISAALLAHINDLUS kuni 70%

(Soodustus ei laiene soodushinnaga toodetele, 
tellitavatele kaupadele ja krediidimüügile)

13. veebruar 19.00
Elva Kultuurikeskus “SINILIND”

Pilet 150.- / 125.-
Piletite eelmüük ja broneerimine Sinilinnus
Info telefonil 745 7201


